
P r o t o k ó ł   Nr  XXXVIII /2010 
 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 3 lutego 2010 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy  
Zarszynie. 
  
Początek sesji - godz. 10:00      zakończenie - godz. 12:15 
 
Radni obecni : 
     
     1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej 
8. Stączek Ryszard         
9. Szajna Anna         
10. Trygar Krystyna  
11. Węgrzyn Maria  

      12. Gierad Alfreda 
      13.Ołowiańczyk Zygmunt 
      14. Michalski Edward     
      15. Kuzianik Alicja 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
 -Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
 
Porządek obrad : 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego budŜetu Gminy  
     Zarszyn na 2010 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach Europejskiego Funduszu 
    Społecznego Program Operacyjny Kapitał Ludzki Priorytet nr IX Działanie nr 9.5. 

 8.Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  
  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn  
     w 2010  roku. 
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 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania      
     Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2010 roku. 
 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
   Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami prowadzącymi 
      działalność poŜytku  publicznego w 2010 roku.  
 11.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
       konserwatorskie , restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych       
       do rejestru zabytków. 
 12. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2010 rok. 
 13. Wolne wnioski i zapytania. 
 14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 15 . Zakończenie sesji. 
 
        
  
Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał zebranych 
i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem 
prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. Nie wprowadzono zmian w porządku obrad ustalonym przez Przewodniczącego Rady 
Gminy.  
 
Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 4.  W punkcie interpelacje radnych – głosu nie zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a takŜe 
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
 
W dyskusji nad złoŜonymi sprawozdaniami głos zabrali : 
 
- Radny Wojciech Niemiec zapytał Wójta o aktualny stan prac w zakresie opracowywanej 
dokumentacji przetargowej  na zadnie pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce i Pielni oraz 
sieci wodociągowej w Długiem”. 
 
- Radny Ryszard Stączek  zapytał Wójta: 
-  o bieŜącą sytuację na PKP  w kwestii dotyczącej  zlikwidowanych z dniem 1 stycznia 2010 roku  
wszystkich połączeń pasaŜerskich  na trasie Jasło- Zagórz,  
- o opracowywaną Księgę Jakości Urzędu Gminy w Zarszynie. 
 
- Radny Andrzej Mindur poprosił Wójta o przybliŜenie zagadnienia związanego z planowaną 
 budową sieci kanalizacyjnej  w Odrzechowej. 
 
- Radna Alfreda Gierad zapytała, dlaczego w ramach projektu :”Wiejskie Ośrodki Rozwoju Dziecka 
w Gminach Zarszyn i Olszanica”, realizowanego przez Fundację Ekologiczną – Wychowanie 
 i Sztuka „Elementarz” na terenie naszej gminy  do punktów przedszkolnych przyjmowane są 
w przewaŜającej większości dzieci w wieku 4-5 lat,  pomijane są dzieci 3 letnie,  które zgodnie  
z tym projektem teŜ  powinny być  objęte edukacją wczesnoszkolną.  
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Na w/w zapytania odpowiedzi udzielił  Wójt  Gminy mówiąc: 
- Radnemu   Wojciechowi  Niemcowi , Ŝe przetarg na zadanie będące przedmiotem pytania został 
juŜ ogłoszony. 1 marca br. nastąpi  otwarcie ofert  w postępowaniu o udzielenie zamówienia 
publicznego  na wykonanie zadania pn. „Budowa  sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce i Pielni oraz 
sieci wodociągowej w Długiem”, w wyniku którego winno nastąpić wyłonienie wykonawcy tej 
nowej inwestycji.  
 
- Radnemu Ryszardowi Stączkowi powiedział, Ŝe w dniu 4 stycznia br. uczestniczył w spotkaniu  
ze Starostą Powiatowym w Sanoku w sprawie zlikwidowanych połączeń PKP na trasie Jasło – 
Zagórz. Obecnie po miesięcznej przerwie z dniem 1 lutego br. powróciły na trasę pociągi z Jasła  do 
Zagórza, przy czym w okresie przejściowym są tylko cztery bezpośrednie pociągi Przewozów 
Regionalnych relacji Jasło – Chyrów na Ukrainę i z powrotem; 
 
- do jesieni br. będzie trwać procedura  przygotowywania  Księgi Jakości Urzędu Gminy 
 w Zarszynie związana z wdraŜaniem Normy, którego celem jest uzyskanie Certyfikatu 
stwierdzającego gotowość Urzędu do wdroŜenia ujednoliconych procedur zmierzających do 
poprawy obsługi obywateli. 
 
- Radnemu Andrzejowi Mindurowi wyjaśnił, Ŝe został uruchomiony drugi  nabór wniosków  
w ramach Programu Współpracy Transgranicznej  Rzeczypospolita Polska- Republika Słowacka. 
W terminie do 31 marca 2010 r złoŜony zostanie  wniosek na realizację zadania pn. Budowa sieci 
kanalizacyjnej w Odrzechowej. 
 
- Radnej Alfredzie Gierad odpowiedział, Ŝe do punktów przedszkolnych w 5-ciu  miejscowościach 
naszej gminy przyjmowane są dzieci zgodnie z regulaminem określonym przez realizatora projektu 
, który zakłada , Ŝe w pierwszej kolejności przyjmowane są dzieci w wieku 5 lat , a dopiero później 
dzieci młodsze. Ilość dzieci na jeden punkt nie moŜe przekroczyć 15, zaś pierwszeństwo  
w przyjmowaniu mają dzieci pięcioletnie , a następnie czteroletnie, z uwagi na wdraŜaną reformę 
zakładającą rozpoczynanie nauki w szkołach podstawowych przez dzieci sześcioletnie.  
 
Rada Gminy powyŜsze sprawozdania przyjęła. 
 
Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie ogłoszenia  tekstu jednolitego budŜetu Gminy Zarszyn na 2010 rok. 
 
W uzasadnieniu do podjęcia tej uchwały Wójt powiedział, Ŝe w związku z tym , iŜ uchwała 
w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Zarszyn na 2010 rok Nr XXXVI/257/2009 została zmieniona 
uchwałą Nr XXXVII/261/2009 , a zmiany do budŜetu nie są publikowane w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Podkarpackiego,  istnieje konieczność podjęcia uchwały w sprawie tekstu 
jednolitego uchwały budŜetowej na 2010 rok. Podjęcie przedmiotowej uchwały pozwoli na jej 
publikację  w  w/w Dzienniku. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie ogłoszenia  tekstu jednolitego budŜetu Gminy Zarszyn na 2010 rok. Uchwała podjęta 
została  jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
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Ad. 7. Kolejny punkt porządku obrad  dotyczył podjęcia uchwały w sprawie realizacji projektu  
w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Program Operacyjny Kapitał Ludzki Priorytet  
nr IX Działanie nr 9.5. 
 
- Wójt Gmina uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział, Ŝe w październiku 2009 r. 
Gmina Zarszyn złoŜyła projekt „Zarszyńskie smakołyki- czyli kulinarne dziedzictwo szansą na 
lepszą przyszłość” działanie 9.5 Priorytet IX. Po ocenie komisji konkursowej projekt uzyskał ocenę 
pozytywną i został zakwalifikowany do dofinansowania. Wnioskowana kwota 44 422,50 zł  została 
zaakceptowana  przez Komisję oraz Wojewódzki Urząd Pracy w Rzeszowie w 100%. Projekt  
w całości jest finansowany ze środków EFS i skierowany jest do osób bezrobotnych i 
niepracujących zawodowo, w tym do 40 kobiet  i 5 męŜczyzn z terenu Gminy Zarszyn. Działania w 
nim zawarte pozwolą na zdobycie wiedzy  o produkcie tradycyjnym, lokalnym, zasadach 
promowania produktu na zewnątrz oraz na  zorganizowanie-warsztatów kulinarnych i wyjazdów na 
jarmarki i targi. Nabyte umiejętne dadzą uczestnikom moŜliwości dodatkowego zarobkowania oraz 
przyczynią  się do profesjonalnej promocji naszej gminy.  Zgodnie z wytycznymi Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki oraz ustawą o finansach publicznych i ustawą o samorządzie 
gminnym, Rada Gminy w drodze uchwały akceptuje realizację  projektu  przed podpisaniem 
umowy. 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 2 lutego br. powyŜszy projekt uchwały 
był przedmiotem analizy i został pozytywnie zaopiniowany. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego Program Operacyjny Kapitał Ludzki Priorytet nr IX Działanie nr 9.5.  
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8-9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad dwoma 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał w sprawach uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2010 r. 
oraz  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2010 r. 
 
- Wójt Gminy powiedział, Ŝe zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym,  ustawą o wychowaniu  
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawą o przeciwdziałaniu narkomanii Rada 
Gminy na kaŜdy rok budŜetowy uchwala w/w „Programy”. W 2010 r na realizację zadań  w w/w. 
„Programach” przyjęto kwotę w wysokości 100 tys. zł. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 2 lutego br. członkowie Komisji pozytywnie 
zaopiniowali przedłoŜone projekty „Programów” wraz z akceptacją proponowanego podziału 
środków na realizację poszczególnych zadań w 2010 roku. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
- Radna Anna Szajna,  która zwróciła uwagę na brak wraŜliwości społecznej i reakcji ze strony 
instytucji publicznych na występującą przemoc w rodzinach spowodowaną alkoholizmem. 
Jednocześnie zaznaczyła, iŜ wprawdzie w przedstawionych do uchwalenia „Programach”   widnieją 
takie cele jak „udzielanie rodzinom  w których występują problemy alkoholowe pomocy 
psychospołeczneji prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie” jednak nie 
zawsze ta pomoc jest do końca  zapewniona z uwagi na brak skutecznych rozwiązań ustawowych.   
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odnosząc się do wypowiedzi Radnej 
powiedział, Ŝe obecnie znacząca grupa  działań nie moŜe być podejmowana z uwagi na przyjęte 
centralnie rozwiązania systemowe. Najprawdopodobniej przygotowywane są zmiany  ustawowe  w 
kwestii  sposobu leczenia osób uzaleŜnionych. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w pierwszej kolejności poddał pod 
głosowanie: 
- Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2010 r. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
terenie Gminy Zarszyn w 2010 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział  
brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10.  Kolejny projekt uchwały dotyczył  uchwalenia rocznego programu współpracy  Gminy 
Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku  
publicznego w 2010 roku.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe  ustawa 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie nałoŜyła na gminy 
obowiązek opracowania rocznych planów współpracy z organizacjami pozarządowymi  
i  podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego.  
Celem programu współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w 2010 roku jest budowanie partnerstwa oraz 
wypracowanie rocznego modelu lokalnej współpracy pomiędzy administracją publiczną 
i  organizacjami pozarządowymi. Program Współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w 2010 r. został 
przedstawiony na spotkaniu w dniu 11 stycznia 2010 r. i skonsultowany z przedstawicielami 
organizacji pozarządowych z terenu Gminy, uzyskując  ich akceptację. Doświadczenia z lat 
poprzednich pokazują, Ŝe forma współpracy proponowana na rok  2010 jest rozwiązaniem 
optymalnym i przyniesie wymierne korzyści dla społeczności lokalnej.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Pan Krzysztof Tomków 
oznajmił, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 2 lutego br. dokonali analizy 
przedmiotowego projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie, stwierdzając jednocześnie,  
Ŝe w ubiegłych latach tego typu „Program” był dobrze  zrealizowany.  
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
- Sołtys Wiesław Józefczyk , który powiedział, Ŝe analizując powyŜszy „Program” zauwaŜył w nim 
zbyt mało nowości w stosunku do roku ubiegłego Jego zdaniem powinny zostać stworzone zespoły 
problemowe składające się  z przedstawicieli samorządu, organizacji pozarządowych. Zdaniem 
Pana Wiesława Józefczyka ze strony samorządu brak jest działania w kierunku  budowania  kapitału 
społecznego. Następnie stwierdził, Ŝe jedynie połączenie  kapitału ludzkiego z kapitałem 
finansowym moŜe dać wymierne efekty współpracy pomiędzy administracją,  
a organizacjami pozarządowymi. Będzie wówczas pełniejsza współpraca przy  pisaniu wniosków, 
pozyskiwaniu dodatkowych  środków pozabudŜetowych na rozwój społeczności lokalnych.  
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- Przewodniczący Komisji Krzysztof Tomków stwierdził, Ŝe w miarę moŜliwości w poszczególnych 
miejscowościach mieszkańcy, organizacje pozarządowe przystępują do pisania wniosków. 
Nie są to duŜe ilości wniosków, ze względu na ogólny brak chętnych, brak doświadczenia  
w przygotowywaniu,  a następnie rozliczaniu tych wniosków , niemniej jednak tego typu działania 
są podejmowane. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zauwaŜył , Ŝe sołtys Wiesław Józefczyk juŜ 
kolejny raz poddaje krytyce przygotowany „Program”. W związku z tym zaproponował, aby w 
przyszłym roku podczas opracowywania powyŜszego materiału przygotować szerszą konsultację, 
włączając do rzeczowej dyskusji szczególnie te  osoby , które mają pomysł  na przygotowanie 
dobrego „Programu”. 
 
- Przewodniczący Komisji Krzysztof Tomków stwierdził, Ŝe wnioski o dofinansowanie zadań  
pobudzających inicjatywy obywatelskie  moŜna  i trzeba pisać niemniej jednak wiele spośród 
wniosków opracowanych i aplikowanych pozostaje  bez „echa”, co poniekąd zniechęca  
wnioskodawców do dalszego działania.  
 
- Radny Janusz Dębski stwierdził  Ŝe organizacje takie jak LKS , jednostki OSP , aby utrzymać się 
przez cały rok równieŜ składają wnioski o dofinansowanie.  Następnie Radny dodał,  iŜ zauwaŜa ,  
Ŝe ludzie są przeraŜeni pisaniem wniosków.  Sam uczestniczył w kilku szkoleniach, chciał włączyć 
do tego działania  innych mieszkańców, lecz trudno ich pozyskać. Zaznaczył jednocześnie, 
Ŝe w poszczególnych miejscowościach jest dosłownie „garstka ludzi chętnych do tego typu 
działań”. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk stwierdził, Ŝe na obecną chwilę mamy do czynienia z zbyt duŜą 
ilością  programów  tzw. „miękkich”. Chciałby, aby było więcej moŜliwości na składanie wniosków 
na róŜnego rodzaju małe zadania  inwestycyjne, na zakupy niezbędnych przedmiotów itp. 
 
- Radna Alfreda Gierad stwierdziła , Ŝe nie do końca zgadza się  z wypowiedzią Radnego 
Ołowiańczyka, gdyŜ np. w Odrzechowej w ramach Programu Integracji Społecznej  zorganizowano 
wiele spotkań integracyjnych. „zrodziło się” wiele dobrych pomysłów. Powstał Ludowy  Klub 
Sportowy, zawiązało się Stowarzyszenie na rzecz Rozwoju  Odrzechowej. Nie moŜna do końca 
mówić, Ŝe  programy „miękkie” nic  nie dają,  bo to one właśnie  integrują społeczeństwo. 
 
- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy  
Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami prowadzącymi działalność 
poŜytku  publicznego w 2010 roku. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Ad. 11. W jedenastym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję 
nad projektem  uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,  
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe w chwili 
obecnej brak jest uchwały w sprawie przyznawania dotacji na wnioskowane prace konserwatorskie, 
restauracyjne i roboty budowlane przy zabytkach, co powoduje zatrzymanie ich konserwacji oraz 
brak moŜliwości korzystania ze środków uchwalonego budŜetu gminy na 2010r.,  
a w  konsekwencji powolne niszczenie i degradację obiektów zabytkowych. 
Podjęcie uchwały jest niezbędne dla zabezpieczenia formalno – prawnego stanu realizacji budŜetu  
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gminy i zawarcia umów na wskazane prace konserwatorskie. Uchwała taka jest niezbędna ze 
względu  n  regulacje związane z wymogami  obowiązującego rozporządzenia w sprawie udzielenia 
dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków na podstawie ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. 
Wymagają jej takŜe przepisy ustawy o finansach publicznych. Pojęcie uchwały pozwoli  
w przyszłości w miarę występujących moŜliwości zgodne z prawem finansowe wspieranie działań 
zmierzających do zachowania pozostałości materialnego dziedzictwa kulturalnego.  Doprowadzi teŜ 
do ustalenia przejrzystych zasad  pomocy finansowej Gminy dla osób prawnych w ratowaniu 
obiektów zabytkowych zgodnie z obowiązującym systemem prawnym. Uchwała pozwoli na 
planowe i systematyczne odnawianie obiektów zabytkowych oraz ułatwi procesy inwestycyjne. 
Większa dbałość o zabytki będzie pozytywnym czynnikiem wpływającym na dziedzictwo 
kulturowe gminy oraz spełni bardzo istotną funkcję w Ŝyciu społecznym. Uchwała pozwoli na 
formalne  uregulowanie stanu prawnego i finansowego oraz rozpoczęcie procedur zawierania  
i realizacji umów dla osób prawnych w zakresie pomocy finansowej  w formie dotacji. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan 
Krzysztof Tomków oznajmił, Ŝe w/w  projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 
Komisji w dniu 2 lutego 2010 r. Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji przyjęli projekt 
uchwały większością głosów  5 za , przy 1 wstrzymującym się 
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Janusz Dębski stwierdził, iŜ zasadnym jest przyjęcie w /w uchwały, która w przyszłości 
pozwoli  uchronić przed zniszczeniem zabytki znajdujące się  na terenie gminy. Radny zapytał, kto 
w przyszłości będzie zobowiązany do poniesienia kosztów związanych z  konserwacją pomnika  
w Długiem poświęconego ofiarom  I Wojny Światowej,  innych pomników i kapliczek na terenie 
gminy. Zapytał, czy będą środki na ten cel. 
  
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał,  czy w obecnej sytuacji, gdy na terenie gminy jeszcze nie 
do końca skanalizowano  wszystkie miejscowości, stać nas będzie na wydatkowanie  środków 
 z budŜetu gminy  na remont zabytków. 
 
- Radny Krzysztof Tomków odpowiedział, iŜ to właśnie  Rada Gminy będzie decydować o tym, czy 
przydzielić środki na remont zabytków,  czy na budowę sieci kanalizacyjnych.  
 
- Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe przedmiotowy projekt uchwały określa jedynie zasady udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków. Dotychczas nie mieliśmy tych zasad uchwalonych. Stwierdził jednocześnie, 
Ŝe w sytuacji wystąpienia  w przyszłości wolnych środków w budŜecie i  mając uchwalone w/w  
„zasady” moŜliwym będzie   wsparcie zainteresowanych podmiotów ubiegających  się  
o  przyznanie dotacji. 
 
- Radna Anna  Szajna równieŜ zgłosiła wątpliwość do celowości podjęcia przedmiotowej uchwały 
stwierdzając, Ŝe być moŜe mieszkańcy Gminy  niechętnie  odniosą  się do tego typu uchwały  
z uwagi na to, iŜ np. w budŜecie gminy brak jest środków na remonty dróg , budowę kaplicy na 
cmentarzu komunalnym w Nowosiecach  itp., a są zamierzenia do przyznawania dotacji na remonty 
zabytków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odnosząc się do wypowiedzi Radnej w ślad za 
wcześniejszą wypowiedzią  Wójta wyjaśnił, Ŝe przedmiotową uchwałą ustalamy jedynie zasady 
przyznawania dotacji. Na obecną chwilę nie są rozdzielane Ŝadne środki, bo ich jeszcze nie ma w  
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budŜecie gminy. Pula środków na powyŜszy cel będzie mogła  być wydzielona tylko za zgodą Rady 
Gminy. Przewodniczący Rady zasugerował natomiast,  by w przyszłości zastanowić  się  nad 
priorytetem przyznawania dotacji na remont zabytków  określając czy przyznać go podmiotom 
fizycznym,  czy teŜ na odnowę tych   zabytków nad którymi  opiekę sprawuje Gmina. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie , restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 12 radnych.,   
1 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały  w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2010 r.  
Dodał, iŜ  Rada Gminy działa zgodnie z uchwalanym na kaŜdy rok kalendarzowy planem pracy.  
Projekt planu pracy Rady został opracowany  i przesłany radnym wraz z materiałami na sesję.   
Poprosił  o zgłaszanie ewentualnych nowych  propozycji.  
 
Nie zgłoszono dodatkowych propozycji zmian do projektu planu pracy Rady Gminy Zarszyn  
na 2010 r. 
 
- Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
projekt uchwały  w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2010 r.  Uchwała  podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
 
- Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo Państwowej 
WyŜszej Szkoły Zawodowej w Krośnie  z prośbą o poinformowanie radnych  Rady Gminy o ofercie 
kształcenia na studiach podyplomowych i kursach dokształcających. 
 
- Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał rozstrzygnięcie nadzorcze  Wojewody 
Podkarpackiego , który pismem z dnia 4 stycznia 2010 r. stwierdził niewaŜność uchwały 
Nr XXXV/253/2009 z dnia 25 listopada 2009 r w sprawie ustaleń funkcjonalnych przy 
sporządzaniu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Odrzechowa.  
 
- Kolejno odczytał  prośbę  Pana Michała Banachiewicza skierowaną w e-mailu, która  dotyczyła 
odczytania na sesji w dniu 3 lutego br. wniosku o  umieszczenie w Planie Zagospodarowania 
Przestrzennego wsi Odrzechowa działki nr 827 jako budowlanej. Następnie Przewodniczący Rady 
poinformował, Ŝe spełnił  jedynie prośbę  w/w , który obecnie zamieszkuje w Wielkiej Brytanii, 
niemniej jednak dalsze rozpatrzenie tej sprawy nie naleŜy do kompetencji  Rady Gminy.  
 
- Radna Alfreda Gierad zapytała kto i na jakich zasadach  płaci za oświetlenie uliczne, bowiem od 
dłuŜszego juŜ czasu lampy w Odrzechowej  te świecą takŜe  w ciągu dnia.  Po wcześniejszych 
zgłoszeniach podobnej sytuacji do Urzędu Gminy i monitach ze strony Urzędu w Zakładzie 
Energetycznym uległa ona poprawie,  jednakŜe obecnie problem znów powtarza się.  
 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani GraŜyna Borek podziękowała radnym Rady Gminy 
Zarszyn  i Wójtowi Gminy za merytoryczną i dobrą współpracę ze Starostwem Powiatowym  
w Sanoku i Radą Powiatu Sanockiego. Dodając,  iŜ dzięki tej współpracy udało się przeprowadzić 
remont  kilku  priorytetowych dróg  w miejscowościach  Długie, Odrzechowa, BaŜanówka, 
poprosiła równieŜ o tak dobre  i  skuteczne działania w  2010 roku. 
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Radna odniosła się takŜe do zbyt duŜych wymagań stawianych przy opracowywaniu i rozliczaniu  
wniosków o dofinansowanie  w ramach  programów unijnych, złoŜonością obowiązujących  
procedur i tym uzasadniła  zbyt małe zainteresowanie  ze strony społeczności    lokalnych. 
 
- Pani Urszula Wanielista Kierownik „MEDICSAN” w Nowosielcach zwróciła się z prośbą do 
sołtysów, gospodarzy domów ludowych  w Pielni i BaŜanówce - gdzie organizowane są  róŜnego 
rodzaju imprezy, aby po ich zakończeniu  skuteczniej dopilnować naleŜytego  uporządkowania 
sanitariatów  ( w obiektach tych znajdują się równieŜ punkty lekarskie). Następnie poprosiła Wójta  
o wygospodarowanie w budŜecie  gminy środków na  naprawę istniejącego ogrodzenia przy 
budynku Ośrodka Zdrowia w Jaćmierzu. Jednocześnie  podziękowała Wójtowi za poparcie starań 
na rzecz umiejscowienia  na terenie Gminy Zarszyn karetki pogotowia ratunkowego.  
 
- Radna Krystyna Trygar zapytała Wójta czy prawdą jest,  Ŝe spadkobierca dawnych właścicieli 
majątku w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej  ubiega się  o ich zwrot. 
- Drugie zapytanie dotyczyło, kwestii , czy nadal aktualnym  pozostaje zakup działki na rzecz 
Gminy od Parafii Rzymsko-Katolickiej  w Zarszynie. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy powitał przybyłą na sesję Panią Agnieszkę  Krzemień – 
Regionalnego Koordynatora Programu Integracji Społecznej, reprezentująca Regionalny Ośrodek 
Polityki Społecznej w Rzeszowie. 
 
- Pani Bogumiła Bętkowska Kierownik Referatu Kultury i Sportu w Urzędzie Gminy Zarszyn 
przedstawiła  sprawozdanie z realizacji Programu Integracji Społecznej na terenie Gminy Zarszyn 
za okres dwóch lat.   
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Następnie głos zabrała Pani Agnieszka Krzemień - Regionalny Koordynator Programu Integracji 
Społecznej, która zachęcała zebranych do większej aktywności poprzez uczestnictwo  
w szkoleniach, pisaniu wniosków do programów unijnych. Następnie podała jakie wnioski będzie 
moŜna sporządzać  w ramach PIS. Poinformowała teŜ o mających się odbyć w 2010 roku  
spotkaniach , o  organizowanych konferencjach, imprezach. Powiedziała takŜe,  iŜ w tym roku 
nastąpi dalsze  wdraŜanie zadań ze Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 
Zarszyn. 
 
Ad. 14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielił Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej. 
 
Na wstępie podziękował on Pani Agnieszce Krzemień za okazaną pomoc i   dotychczasową dobrą  
współpracę w realizacji Programu Integracji Społecznej w Gminie Zarszyn. 
 
Następnie Wójt odczytał list od Prezydenta RP Lecha Kaczyńskiego z noworocznymi Ŝyczeniami 
skierowanymi na jego ręce, a takŜe  dla radnych Rady Gminy Zarszyn oraz całej społeczności 
lokalnej Gminy Zarszyn. W swoim wystąpieniu  Pan Prezydent  nawiązał takŜe do mającego  się  
odbyć w  tym roku  jubileuszu dwudziestolecia  reaktywowania samorządu terytorialnego. 
 
- Radnej Alfredzie Gierad Wójt odpowiedział , Ŝe zgłoszoną  interwencję w sprawie całodobowego  
oświetlenia lamp ulicznych w Odrzechowej ponownie  przekaŜe na ręce Dyrektora Rejonu 
SprzedaŜy Energii Zakładu Energetycznego w Krośnie. 
 
- Radnej Krystynie Trygar Wójt odpowiedział,  Ŝe w dniu 4 lutego 2010 r odbędzie się pierwsza 
rozprawa sądowa zmierzająca do ugody pomiędzy Gminą, a spadkobiercą byłych majątków  
w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej. 
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- W sprawie zakupu przez Gminę  działki od Parafii Rzymskokatolickiej w Zarszynie Wójt 
odpowiedział , Ŝe w związku z dotychczasowym negatywnym stanowiskiem w tej sprawie Kurii 
Biskupiej w Przemyślu zachodzi potrzeba ponownego wystąpienia przez Proboszcza Parafii    
w Zarszynie o wyraŜenie zgody na sprzedaŜ działki przez Parafię. 
 
- Wójt odpowiedział Pani Kierownik NZOZ w Nowosielcach  i Pani Sołtys z Jaćmierza , Ŝe 
naprawa ogrodzenia wokół Ośrodka Zdrowia w Jaćmierzu  zostanie wykonana w 2010 r. na koszt 
Gminy Zarszyn jako właściciela obiektu.  
 
 
Ad. 15. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , Ŝe  program sesji został w pełni 
zrealizowany. Ogłosił trzydziestą ósmą sesję Rady Gminy Zarszyn  w bieŜącej kadencji za 
zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:      Przewodniczący 
Irena Kasza               Rady Gminy Zarszyn 
                mgr Janusz Konieczny 


